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کارشناس تعلیم و تربیت در گفت وگو با امتیاز:

آموزش و پرورش دو بال در کنار 
یکدیگر هستند 

یک کارشناس تعلیم و تربیت در گفت وگو با امتیاز عنوان کرد: آموزش 
و پرورش قدیم نهادی بود که حضور دانش آموز بیشــتر مدنظر بود و بعُد 
آموزش علوم مورد اهتمام قرار داشــت و کمتر شاهد تربیت دانش آموزان 
در ابعاد مختلف بودیم. پس از انقلاب اسلامی و جدی بودن بحث آموزش 
و پرورش در حکومت اســلامی یکی از موضوعات مهم که مطرح شــد، 
تربیت اسلامی دانش آموزان و تأسیس نهاد مقدس امور تربیتی به فرمان 
امام خمینی)ره( و به دســت شهیدان رجایی و باهنر  بود. وی افزود: یکی 
از شــعارهای انقلاب اسلامی این بود که افرادی در طراز انقلاب اسلامی 
تربیت شــوند و انســان هایی به لحاظ علمی و اخلاقی در طراز انقلاب 
باشــند، بنابراین نهاد امور تربیتی تأسیس و ســپس به معاونت پرورشی 
و فرهنگــی ارتقا یافت و در حوزه پرورشــی و فرهنگــی ورود پیدا کرد 
و بکارگیری نیروهای متخصص تربیتی شــروع شــد و مربیان و معاونان 
پرورشی در مدارس مشــغول به کار شدند. این کارشناس تعلیم و تربیت 
گفت: یکی از موضوعات بســیار مهم که باید در سند تحول بنیادین هم 
اتفاق افتد، این است که ســرلوحه و محور برنامه های آموزش و پرورش 
چه در کتب درســی، چه تربیت معلم، چه در نظارت بخش های مختلف 
برای هم آمــوزش دهندگان و هم آموزش دیــدگان یعنی دانش آموزان 
این اســت که باید تفکر، تفکر اســلامی باشــد و انسان سازی بر مبنای 
اســلام و  مسلمان ســازی کودکان و دانش آموزان در مدارس  صورت 
گیرد. اســماعیل دیده بان ادامه داد: گاهی برخی اولویت را در بعد علمی 
می دانند، این در حالی اســت که نظام اسلامی اولویت را تربیت می داند و 
در کنار آموزش، تربیت هم مورد اهتمام باشد چراکه آموزش و پرورش دو 
بال در کنار یکدیگر هستند که مکمل یکدیگر بوده و لذا اگر یکی از این 
دو نباشــد آن هدف مهم و تربیت انســانی صالح و الگو محقق نمی شود.
این کارشــناس تعلیم و تربیت در پایان گفت وگو بــا امتیاز عنوان کرد: 
همان گونــه که رهبری فرمودند آنچه که امــروز باید بیش از همه مورد 
توجه باشد اعتقاد اسلامی و عمل اسلامی است که در دانش آموز باید اجرا 
شود. این بدین معناســت که ایجاد تدین و ایمان عمیق در دانش آموزان 
مهم اســت و خلأهایی در این بخش و بین خانواده ها وجود دارد که باید 
جبران شــود و دانش آموز باید عملی، علمی و اعتقادی تربیت شود و لذا 
همه ارکان آموزش و پرورش باید دخیل شوند و در این زمینه یاری رسان 

بخش تربیتی باشند.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از شروع مرحله دوم اعتبار مضاعف کالابرگ الکترونیکی 
از ۱۸ اسفند خبر داد. علیرضا عسگریان معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: مرحله 
دوم از اعتبــار مضاعف کالا برگ الکترونیکی برای هفت دهک کم درآمد جامعه از روز جمعه  ۱۸ 
اسفند آغاز می شود. به گفته ی وی، هفت دهک کم در آمد حدود ۲۱ میلیون خانوار یا ۶۱ میلیون 
نفر جمعیت است که تا کنون ۴۳ میلیون نفر از طرح فجرانه استقبال کرده اند و برای هر کدام از 
این افراد ماهانه علاوه بر یارانه ی معمولی معیشــتی ماهانه، مبلغ ۲۲۰ هزار تومان اعتبار مضاعف 
شــارژ می شــود که باید این اعتبار صرف خرید ۱۱ قلم کالای منتخب خوراکی شود. معاون وزیر 
رفاه در مورد ســبد کالابرگ بیان کرد، این ســبد ۱۱ قلمی شامل: مرغ، تخم مرغ، گوشت قرمز، 
برنج، روغن، قند و شــکر، ماست، شــیر، پنیر، ماکارونی و حبوبات است که ارزش روز این کالاها 
حدود ۷۴۰ هزار تومان است، در حالی که قیمت این کالاها بر مبنای نرخ های سال ۱۴۰۱ حدود 
۵۳۲هزار تومان بوده و دولت تلاش دارد، برای امنیت غذایی هفت دهک پایین درآمدی با یارانه ی 
مضاعف ۲۲۰هزار تومانی این افزایش قیمت را جبران کند. همچنین ســید رضا یحیوی مشــاور 
طرح کالابرگ گفت: شرط برخورداری از یارانه ۲۲۰ هزار تومانی، خرید از ۱۱ قلم کالا به میزان 
ذکر شــده اســت.وی همچنین گفت: مردم برای اطلاع از دهک خانوار خود به سامانه ی حمایت 
وزارت کار و برای اطلاع از میزان اعتبار باقیمانده به اپلیکیشــن )شــما( مراجعه کنند.به گزارش 
فارس، مرحله اول طرح فجرانه از ۱۷ بهمن واریز و از ۱۸ شــروع شد، مرحله دوم از ۱۸ اسفند تا 

۱۸ فروردین ۱۴۰۳ و مرحله سوم از ۱۸ فروردین آینده تا ۱۸ اردیبهشت خواهد بود.

آخرین کنسرت سال ۱۴۰۲ علیرضا قربانی با حمایت توبانک، شعبه مجازی بانک گردشگری، از 
۲۳ اســفندماه در سالن هتل اسپیناس پالاس تهران آغاز می شود. به گزارش روابط عمومی بانک 
گردشگری، با توجه به استقبال مخاطبان و علاقه مندان از اجرای کنسرت های علیرضا قربانی در 
سال ۱۴۰۲، آخرین سری کنسرت او در این سال از ۲۳ تا ۲۹ اسفندماه، هر شب در دو سانس ۱۹ 
و ۲۲ در سالن هتل اسپیناس پالاس تهران برگزار می شود. قرار است در صورت کسب مجوزهای 
لازم این کنسرت در فروردین ۱۴۰۳ نیز ادامه داشته باشد. بلیت فروشی این کنسرت که با حمایت 
توبانک، شعبه مجازی بانک گردشگری، برگزار خواهد شد از ساعت ۱۸ روز پنجشنبه ۱۷ اسفندماه 
آغاز می شــود و علاقه مندان می توانند تنها از طریق اپلیکیشن توبانک اقدام به خرید بلیت کنند. 
لازم به یادآوری اســت کسانی که قصد خرید بلیت کنسرت اســفندماه ۱۴۰۲ علیرضا قربانی را 
دارند، از هیچ طریق دیگری غیر از اپلیکیشن توبانک اقدام به تهیه بلیت نکنند زیرا امکان هرگونه 
کلاهبــرداری وجود دارد. پیش از این و با حمایت توبانک علیرضا قربانی در دی ماه امســال نیز 
تور کنسرت های خود را در تهران برگزار کرده بود. گفتنی است برای افتتاح حساب و خرید بلیت 
کنســرت علیرضا قربانی می توانید با مراجعه به نشانی اینترنتی https://tobank.ir به راحتی 

»توبانک« را نصب و از آن خدمات گوناگون آن استفاده کنید.

خانوارهای مشمول 
مشخص شدند 

آخرین کنسرت سال ۱۴۰۲ قربانی 
در تهران با حمایت توبانک

از ۲۳ تا ۲۹ اسفندماه برگزار می شود؛خبر مهم درباره پرداخت یک یارانه

  محمد حسین عابدی - فعال رسانه ای
یکی از مهمترین موضوعات در شهرستان شاهرود کم آبی است 
مســاله ای که می رود به مهمترین بحران در این شهرستان بدل 
شود. انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه انتخابیه شاهرود 
و میامی برگزار و در نهایت احمد عجم توانســت بالاترین میزان 
آرا را به خود اختصاص دهد تا دوران نمایندگی علی اصغر خانی 
نیز مانند سید حسن حسینی شاهرودی تک دوره ای باشد و البته 

تلاش های این افراد نیز برای آحاد مردم قابل ستایش است.
از خرداد سال آتی قرار است احمد عجم که در سابقه کاری خود 
معاون سیاسی اســتانداری سمنان و همچنین استاندار قزوین را 
نیز در کارنامه دارد، بر روی کرســی سبز خانه ملتی بنشیند که 
روی آن نوشــته شده است: شاهرود و میامی؛ دو شهرستانی که 

آب مهمترین دغدغه آنها محسوب می شود.
از وی می خواهیم که موضــوع آب و همچنین حفظ منابع آبی 
شهرســتان های شاهرود و میامی را در اولویت پیگیری های خود 

قــرار دهد چرا که مقوله آب به تنهایــی از عهده دولتی ها خارج 
اســت و نیاز داریم کــه نمایندگان نیز با همــکاری قوه قضائیه 
به موضوع ورود کــرده و مجموعه قوای حاکمیتی به دنبال این 

مطالبه مهم مردم باشند تا به لطف خدا به سرانجام برسد.
احمد عجم در ســخنرانی های انتخاباتی خــود اذعان کرد که 
مخالف ادامه کار معدن بوکسیت در شاهوار، این مهمترین کانون 
تأمین آب شهرســتان شــاهرود به خصوص دشت بسطام است 
منطقه ای که ســال ها است با مشکل کم آبی دست و پنجه نرم 
می کند و همین صحبت های نماینده آتی شــاهرود و میامی در 
مجلس بود که به مردم و دغدغه مندان این منطقه شــهید پرور، 

دلگرمی داد.
شاهوار یک دهه دچار بیشترین میزان تخریب ها بود تخریبی که 
به واسطه پاک تراشی منابع خدادادی و انفال به منابع آبی، خاک، 
درختان ممنــوع القطع و بوته ها و اشــجار، وحوش و … رحم 
نکرد. حالا مردم امیدوار هســتند که احمد عجم نیز مانند کاظم 

جلالی که بانی تهیه گزارش مبسوط مرکز پژوهش های مجلس 
در خصوص تخریب های شاهوار بود تا حسینی شاهرودی و علی 
اصغر خانی که مجدانه پیگیر حفظ شــاهوار بودند، این مســیر 

مطالبه گری را ادامه دهد.
مسیری که یک دهه قبل ســنگ بنای آن را مردم شهید پرور 
شاهرود و بسطام، کنشگران مدنی و تشکل های محیط زیستی، 
فعالان رســانه ای و در یک کلام، آحاد مردم گذاشتند، نیاز دارد 
که اســتمرار یافته تا مطالبه نهایی مــردم که همان عدم تمدید 
پروانه فعالیت معدن بوکســیت تــاش و همچنین پایان حضور 

معدن کاران در این کوهستان برای همیشه است، محقق شود.
این مسیر جز در ســایه مجاهدت، پیگیری، استواری و مطالبه 
گری، محقق نمی شــود مطمئناً کسانی که دل در گرو شاهرود و 
بســطام قهرمان دارند، از هیچ کمکی در این موضوع به نماینده 
جدیدشــان دریغ نخواهند کرد و از نماینده جدید مردم شاهرود و 
میامی نیز درخواست می شود که دست یاری گروه های مردمی را 

بفشارد تا با عزمی جزم و همگانی برای شاهوار، کاری کارستان 
شود.

شاهرود بدون آب، آینده ای ندارد و شاهوار مهمترین منبع تأمین 
کننده آب منطقه، با تخریب نمی تواند پابرجا بماند.

امیدواریــم که بتوانیم با حفظ شــاهوار، این بلند ترین قله البرز 
شــرقی که ثبت ملی نیز شده و همواره از سوی زر و زور و تزویر 
رنجیده خاطر گشــته، آینده شاهرود و بسطام را تضمین کنیم. از 
تلاش های همه مردم و مســئولان اســتان سمنان و شهرستان 
شــاهرود تقدیر کرده و برای احمد عجم نماینده آتی شــاهرود 
و میامی نیز آرزوی توفیق داریم. رســانه های استان سمنان نیز 
مطمئناً در این راه نمایندگان خود در مجلس را همراهی خواهند 
کرد چرا که مسئله آب و منابع طبیعی، موضوعی سیاسی، جناحی 

و… نیست.
در ۱۰ ســال اخیر صدها مطلب و اســناد مرتبط با شــاهوار و 
تخریب منابع طبیعی را منتشر کرده که در ادامه مسیر نمایندگی 

احمد عجم در مجلس شــورای اسلامی، آنها را با کمال میل در 
اختیار وی قرار خواهد داد. قطعاً مردم شهرســتان شاهرود نیز در 

راستای حفظ شاهوار از هیچ تلاشی دریغ نخواهند کرد.
در خاتمه باید گفت از نماینده جدید شاهرود و میامی در مجلس 
درخواست می شــود تا نسبت به اجرای ماده ۵۹ برنامه پنج ساله 
چهارم اهتمام داشــته باشد برنامه ای که در آن مشخص می شود 
که منابع طبیعــی ما چقدر ارزش گذاری می شــود و این انفال 
چقدر برای کشــورمان ارزش دارند تا آن زمــان بتوانیم ارزش 
واقعی شــاهوار را در برابر دیگر دارایی های کشورمان مانند نفت 
مشــخص ســازیم و از این منظر اهمیت شاهوار در تأمین آب و 

حیات برای مردم شرق استان بیشتر نمایان گردد.
باید دانست که در آبخوان های ایران ۲۵۰ میلیارد متر مکعب آب 
وجود دارد که در چهار دهه اخیر ۷۰ درصد آن مصرف شده است و 
این یعنی زنگ خطری که از سال ها قبل در نقاطی مانند شاهرود، 

صدایش را شنیده ایم

»شاهوار« آب و دغدغه مردم

قیمت طلا رکورد 
پاییز و زمستان را شکست

توسعه فضای مجازی سالم، مفید و ایمن
 از عملکرد شورای عالی فضای مجازی گزارش می دهد؛
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خداحافظی 
جواد خیابانی 

از تلویزیون
ورش  آموزش و پر

دو بال در کنار 
یکدیگر هستند 

آبان ماه 1403 
برای مسابقات 

داخل سالن آسیا 
آماده باشید!

اگر به قهرمانان 
تحصیلکرده اعتماد 

نکنیم، ورزش در جا 
خواهد زد

استقرار نخستین 
رایزن سلامت 
ایران در عراق

دیدار مدیرعامل مرکز 
گسترش با هیات مدیره 
صنوف سینمای مستند

کار »مهیار عیار« در 
شهرک سینمایی غزالی 

تمام شد

 کارشناس تعلیم و تربیت 
در گفت وگو با امتیاز:

پایان چشم انتظاری زنان فوتسال ایران؛  پورشیب کاپیتان تیم ملی کاراته: 

وزیر بهداشت  خبر داد؛
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 جهش دیگری 
در انتظار 

بازار است؟

سرمقاله

بمبی به نام افزایش طلاق در 
جامعه و اثرات منفی آن

  هومن جعفری
به بهانه نخستین هم اندیشــی نوآورانه تخصصی 
مردمــی، با هــدف تقویت جریان تحــول و تعالی 
خانواده، باید به مســئله طــلاق پرداخت. این هم 
اندیشــی پیرامون مســئله انکارناپذیر افزایش آمار 
طلاق در جامعه برگزار شده و آماری داخلش منتشر 
شــده که نگران کننده اســت. هر چند بر این باورم 
بیشتر طلاق ها مسئله اقتصادی دارند اما واقعا فرقی 
نمی کند دلیلش چه باشــد. طلاق اگرچه می تواند 
باعث آزادی دو نفر از بند یک ازدواج نامناسب باشد،

افزایــش طلاق در جامعه یــک فرآیند چند بعُدی 
است که ممکن اســت به عوامل مختلفی بازگردد. 
این موضوع می تواند به عوامل اجتماعی، اقتصادی، 
فرهنگی و روانشناسی برگردد. برخی از علل افزایش 
طلاق در جامعه شــامل بحران ارتباطی، اختلافات 
مالــی، کوتاهی های فرهنگی، و مشــکلات روانی 

می شوند.
نبود ارتباط موثر بین همســران و عدم توانایی در 
حل مسائل و بحران های زناشویی می تواند منجر به 
افزایش طلاق شود. عدم توانایی در ارتباط گرفتن و 
ابراز احساسات می تواند به تداوم مشکلات ارتباطی 

منجر شود.
مشــکلات مالی و عــدم مدیریــت صحیح آن ها 
می تواند یکی از عوامل افزایش طلاق باشــد. نبود 
توافق در مورد مدیریت مالی و تفاوت در رویکردها 
نسبت به پرداخت صورت حساب ها ممکن است به 

اختلاف های جدی منجر شود.
اختلاف هــای فرهنگی و مذهبی نیز می تواند یکی 
از عوامل افزایش طلاق باشد. تفاوت ها در اعتقادات، 
مراســمات و ارزش ها می تواند به تداوم اختلافات و 

ناسازگاری ها منجر شود.
وجود مشکلات روانی در یکی از همسران می تواند 
به طلاق منجر شــود. افزایش اســترس، اضطراب، 
افســردگی و اختلالات دیگــر می توانند به کاهش 
توانایی افراد در تحمل فشــارهای زندگی زناشویی 

منجر شود.
افزایش طلاق در جامعــه می تواند به اثرات منفی 
جامعه و خانــواده ایجاد کند. برخــی از این اثرات 
شامل افزایش ریسک بی خانمانی کودکان، افزایش 
مشــکلات روانی، افزایش تنهایی و انزوا، و کاهش 
پایداری اجتماعی است. طلاق می تواند بر روند رشد 
و توسعه روانی کودکان تاثیرگذار باشد و ممکن است 
باعث اختلالات روانی و رفتاری در آنان شــود. بعد 
از طلاق، احســاس تنهایی و انــزوا در افراد ممکن 
اســت افزایش یابد که می تواند به اختلالات روانی 
و اجتماعی منجر شــود. طلاق ممکن اســت باعث 
کاهــش پایــداری اجتماعی و افزایش نابســامانی 
زناشویی در جامعه شــود و باعث افزایش نگرانی ها 
و مشــکلات اجتماعی شــود. به طور کلی، افزایش 
طلاق در جامعــه می تواند به شکســت خانواده ها، 
اختلالات در روابط انسانی، و کاهش کیفیت زندگی 
افراد منجر شود. کاش بیشتر و بیشتر به این مسئله 

توجه شود. زندگی نسل های بعدی در میان است.
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